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REVISTA PRESEI 
 

 
• Grevă japoneză a angajaților din penitenciare: Se cere demisia lui Tudorel Toader 
Federatia Sindicatelor din Administratia Nationala a Penitenciarerelor informeaza ca incepand cu 
data de 10 august 2018 membrii sindicatelor afiliate se vor afla in greva japoneza in semn de 
protest fata de lipsa de interes a autoritatilor pentru solutionarea problemelor din penitenciare, 
potrivit unui comunicat de presă. Sindicaliștii solicită demisia lui Tudorel Toader, menționând că 
dacă problemele nu le vor fi rezolvate acțiunile de protest vor continua. 
"Lista de revendicari include: 
conditii de lucru mai bune – ministrul Justitiei a promis acum 1 an standarde privind conditiile de 
lucru in penitenciare si un plan multianual de investitii, dar nu s-a tinut de cuvant. In schimb, 
bugetul pentru investitii a fost redus la jumatate. 
plata orelor suplimentare restante – in continuare sunt peste 1 milion de ore suplimentare restante 
neplatite. Ministrul Justitiei s-a angajat acum 6 luni la ca reactie la refuzul unor colegi de a intra in 
serviciu ca acestea vor fi platite, dar nu s-a tinut de cuvant. 
stoparea imputernicirilor ilegale – cerem reluarea concursurilor pentru ocuparea functiilor de 
management superior si incetarea practicii de vasalizare prin imputerniciri, unele deja ilegale prin 
depasirea limitei de 1 an permisa de lege. Chiar directorul general al ANP Marian Dobrica este 
ilegal imputernicit de 3 luni. 
eliminarea discriminarilor salariale – cerem aplicarea legii cadru a salarizarii (L153/2017) si pentru 
personalul din sectorul de aparare ordine publica si siguranta nationala incepand cu octombrie 
2018. 
aprobarea Statutului politistului de penitenciare – cerem ministerului Justitiei sa includa si 
observatiile sindicatelor in proiectele transmise, prin fortarea procedurii de avizare, la Parlament. 
incetarea abuzului asupra pensionarilor – cerem eliminarea din legislatie a scamatoriei legislative 
prin care, incepand cu 15 septembrie 2017, au fost reduse cu peste 30%, prin ordonanta de 
urgenta, pensiile angajatilor din penitenciare, politistilor si militarilor. 
plata integrala a orelor suplimentare curente – cerem ministrului Justitiei sa aplice corect 
prevederea legala obtinuta in Parlament de catre sindicate referitor la plata orelor suplimentare, din 
ordinul acestuia (OMJ 2721/2018) fiind practic eliminate arbitrar de la plata peste 50% dintre orele 
suplimentare nerecuperate in termen de 60 de zile. 
Federatia Sindicatelor din Administratia Nationala a Penitenciarerelor solicita demiterea lui Tudorel 
Toader, ministrul justitiei, pe care-l considera principalul vinovat pentru ceea ce este un adevarat 
act de subminare a sistemului penitenciar. 
In cazul in care autoritatile nu reactioneaza, calendarul actiunilor de protest va fi continuat cu 
pichetari, mitinguri, actiuni in justitie si plangeri penale. Astfel: 
27 august – 27 septembrie 2018 – Pichetarea penitenciarelor de catre 50 – 100 de angajati in 
uniforma. Calendarul exact urmeaza a fi anuntat in timp util. 
01 – 10 septembrie 2018 – Depunerea unor actiuni in instanta si plangeri penale din partea tuturor 
sindicatelor membre. 
03 octombrie 2018 – Miting in uniforma la Ministerul Justitiei si Administratia Nationala a 
Penitenciarelor cu mars de protest intre cele doua institutii. 
incepand cu octombrie 2018 – Refuzul de a intra in serviciu in toate penitenciarele in care nu este 
asigurat personalul necesar pentru desfasurarea in conditii de siguranta a misiunilor", transmite 
Federatia. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
• Toader, acuzat de sindicaliştii din penitenciare că ştia circumstanţele morţii lui Stan 
Mustaţă. "A încercat să se scoată în mod cinic din ecuaţia responsabilităţii" 
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Federaţia Sindicatelor din Administraţia Naţională a Penitenciarelor (FSANP) transmite, vineri, că 
ministrul Justiţiei avea informaţii care puteau clarifica circumstanţele decesului fostului judecător 
Stan Mustaţă, în condiţiile în care Tudorel Toader a cerut anchetă la trei închisori. 
"Ministrul Justiţiei, domnul Tudorel Toader, declara recent că a cerut controale la Penitenciarele 
Jilava, Rahova si Giurgiu ca urmare a decesul deţinutului Stan Mustaţă, deşi acestea se 
declanşează, din oficiu, de către Parchet la orice deces al unei persoane custodiate, indiferent de 
motivele aparente. O reacţie extrem de nepotrivită, având în vedere că acesta cunoştea informaţii 
de natură a clarifica circumstanţele decesului, un aspect important fiind cel referitor la conexiunea 
eronată făcută între transferul deţinutului şi decesul care a avut loc o lună mai târziu, pe fondul 
unor afecţiuni cronice", transmite Federaţia Sindicatelor din Administraţia Naţională a 
Penitenciarelor (FSANP), într-un comunicat de presă remis vineri dimineaţă MEDIAFAX. 
Sindicaliştii din penitenciare spun că fostul judecător Stan Mustaţă a murit pe 8 august 2018, în 
jurul orei 22.15, la Secţia Terapie Intensivă a Spitalului de Nefrologie Carol Davila, iar în dimineaţa 
zilei următoare ministrul Tudorel Toader a fost informat "în amănunt de către Administraţia 
Naţională a Penitenciarelor referitor la acest eveniment". 
"Considerăm aşadar că ministrul Justiţiei, domnul Tudorel Toader, nu şi-a respectat obligaţia de 
informare corectă a publicului şi a încercat să se scoată în mod cinic din ecuaţia responsabilităţii 
pentru eventualele nereguli şi probleme de sistem, una fiind chiar măsura recentă a acestuia de a 
reorganiza Serviciul medical din penitenciare într-unul de supraveghere medicală în pofida 
opoziţiei exprimate de către specialişti", potrivit sursei citate. 
Tudorel Toader a solicitat anchete în penitenciarele Rahova, Jilava şi Giurgiu, după moartea 
fostului judecător Stan Mustaţă, a confirmat ministrul Justiţiei, pentru MEDIAFAX, subliniind 
totodată că cercetările cerute sunt diferite de cele demarate de ANP. 
Reacţia sindicatelor vine după ce ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a anunţat că a solicitat 
anchete în penitenciarele Jilava, Rahova şi Giurgiu, unde ar fi fost transferat fostul judecător Stan 
Mustaţă. Tot în privinţa acestei situaţii, procurorii Parchetului de pe lângă Tribunalul Bucureşti au 
deschis un dosar de moarte suspectă în cazul decesului fostului judecător Stan Mustaţă, cauza 
fiind deschisă în urma unei sesizări depuse de către reprezentanţii Spitalului „Carol Davila”. 
(Sursa: Mediafax) 
 
• Ministrul Muncii susţine vineri o declaraţie de presă referitoare la proiectul Legii pensiilor 
 
Ministrul Muncii, Lia-Olguţa Vasilescu, va susţine vineri, la ora 12:00, la sediul instituţiei o 
declaraţie de presă în legătură cu proiectul de lege privind sistemul public de pensii. 
Ministerul Muncii şi Justiţiei Sociale a lansat joi seara în dezbatere publică proiectul Legii pensiilor, 
care urmăreşte eliminarea inechităţilor dintre cei care au cotizat egal şi primesc pensii diferite, dar 
şi dintre bărbaţi şi femei, aşa cum se întâmplă în prezent, se arată într-un comunicat de presă al 
instituţiei. 
 
"Proiectul de lege urmăreşte eliminarea inechităţilor din sistemul public de pensii, care au făcut ca 
persoane care au lucrat acelaşi număr de ani, în aceeaşi profesie şi au cotizat egal, să aibă pensii 
diferite. De asemenea, se elimină inechităţile din sistem dintre femei şi bărbaţi care au lucrat 
acelaşi număr de ani, în aceleaşi condiţii şi care au contribuit egal, dar care aveau pensii diferite. 
Prin actul normativ, pensiile în discuţie se egalizează", argumentează oficialii ministerului. 
 
Potrivit acestora, proiectul de act normativ se bazează pe mai multe principii fundamentale: 
contributivitate, adică plată în funcţie de contribuţie; egalitate, adică pensionari care au aceeaşi 
vechime, dar care au ieşit la pensie în momente diferite, primesc aceeaşi sumă de bani; 
solidaritate socială, adică generaţiile în activitate susţin, prin plata contribuţiilor lor, generaţiile de 
pensionari şi, în viitor, vor fi susţinute la rândul lor; imprescriptibilitate, adică dreptul la pensie nu se 



3 
 

poate prescrie. 
 
În proiectul de lege se precizează că nicio pensie în plată nu va scădea. În cazul în care, în urma 
recalculării, va rezulta o sumă mai mică decât cea aflată deja în plată, atunci se va menţine suma 
în plată. Nu se modifică vârsta standard de pensionare, nici stagiul minim şi nici cel complet. 
Puteti consulta proiectul aici: 
http://www.mmuncii.ro/j33/index.php/ro/transparenta/proiecte-in-dezbatere/5210-2018-08-09-
proiect-lege-priv-sistemul-public-pensii 
(Sursa: Agerpres) 
 
 
• Dragnea spune ca noua Lege a Pensiilor le tripleaza fata de 2016: Vor costa 125,2 miliarde 
de lei, dar nu cresc contributiile 
 
Presedintele PSD Liviu Dragnea a prezentat joi proiectul noii Legi a Pensiilor. Dragnea spune ca 
pensiile se vor tripla fata de 2016, dar ca bugetul rezista fara probleme si nici nu se pune problema 
cresterii contributiilor. 
 
Suma pe care insa va trebui sa o suporte bugetul este foarte mare, Dragnea estimand ca in 2021 
va ajunge la 125,2 miliarde de lei. Totodata, sunt numeroase modificari. Chiar daca spune ca nu va 
scadea nicio pensie, Dragnea a evitat sa isi asume el raspunderea pentru lege, sustinand ca s-a 
lucrat in echipa. 
 
Totusi, ca reactie la declaratiile liderului sindical Bogdan Hossu, care a spus ca femeile vor avea 
pensii si cu 30% mai mici decat barbatii, Dragnea a zis ca daca va exista o singura astfel de 
situatie, el isi va da demisia. 
 
Una dintre principalele modificari ii va pune pe toti pensionarii in situatia de a opta cum sa le fie 
calculata pensia, fapt ce deja a creat rumoare printre cei care au urmarit emisiunea si au trimis 
mesaje cerand detalii despre ce vor trebui sa faca. 
 
Totodata, chiar daca liderul PSD a insistat ca banii nu vor fi o problema, a subliniat ca principalul 
principiu pe care noua lege e construita e "cel al solidaritatii". Mai exact, pensiile vor fi mereu platite 
de cei activi in campul muncii. 
 
Dragbea a incercat sa induca si ideea ca o inflatie mare, de "macar 2-3%", va rezulta intr-o pensie 
mai mare. In realitate, cu pensia marita, omul nu va putea sa isi cumpere mai multe produse decat 
inainte de marire, pentru ca vor fi crescut deja si preturile. 
 
Iata cele mai importante declaratii facute de Liviu Dragnea la Romania Tv: 
 
- Intr-o luna, in septembrie, am putea avea legea finala, anunta Dragnea. 
 
"Vrem sa intram in forta cu Legea Pensiilor in Parlament, trebuie sa luam in calcul si piedicile 
pe care le va pune Iohannis sau cei din Opozitie", spune seful PSD. 
 
- La Casa de Pensii se mai aloca 1.000 - 1.500 de posturi ca e o munca foarte grea sa recalculezi 
milioane de pensii. 
 
- Intrebat daca partenerii de coalitie au vazut legea si sunt multumiti, Dragnea spune ca da: "Da, 
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da, categoric, cred ca chiar ieri ne-am vazut foarte multe ore". 
 
- Invitat de moderatoare la tabla sa explice legea, Dragnea ezita si cere sa fie lasat sa mai explice 
de jos, in timp ce citeste de pe foi. 
- Dragnea inista pe principiul solidaritatii, adica faptul ca angajatii din prezent trebuie sa isi 
asume sa plateasca pentru pensionari. 
 
- Seful PSD explica noua lege: "Pensiile vor fi recalculate in mod automat de catre Casa de Pensii, 
din oficiu, ANAF-ul va transmite la Casa de Pensii datele privind sumele platite, Casa trimite la 
cetateni daca compania a platit contributiile". 
 
- "Sa stie toata lumea ca din 2021 cei pentru care nu se vor plati contributii vor avea scaderi la 
pensii. Vor fi informati salariatii din doua in doua luni daca firma a platitca sa poata sa 
intervina", anunta Dragnea. 
 
- Se poate cumpara vechimea, dar se va lua in calcul salariul mediul, nu cel minim ca acum, 
"ca sa beneficieze de o pensie cat de cat decenta". 
 
- Vor fi tot 4 categorii de pensii, dar unele au suferit modificari de structura. 
 
- Varsta standard de pensionare nu se modifica, nici stagiul minim, nici cel complet. 
 
- Se va putea cumula pensia cu salariul, cei care ies la pensie vor putea lucra in continuare. 
 
- Femeile care au avut 3 copii pot iesi mai repede la pensie. 
 
- Dragnea spune ca nicio pensie nu va scadea si, in ce priveste declaratia liderului sindical Bogdan 
Hossu care spunea ca femeile sunt discriminate si vor castiga cu 30% mai putin decat barbatii 
dupa noua lege, a spus ca el isi va da demisia daca se va intampla asa, insa, daca nu, 
asteapta demisia liderului sindical. 
 
"O sa vada toata lumea cat de mizerabile sunt toate minciunile. Adevarul iese la iveala, nu are 
cum, ca ai cuponul de pensie, fluturasul de salariu, datele economice". 
 
- Intrebat daca si-o asuma in totalitate, Dragnea a spus ca nu: "Noi ne asumam aceasta lege, se 
lucreaza in echipa, cu Olguta Vasilescu, trei doamne de la Casa de Pensii, nu e legea mea. 
Milioane de romani o vor duce de la an la an tot mai bine". 
 
- La pensia de invaliditate se redefinesc gradele de invaliditate pentru a nu mai fi situatia 
incorecta ca cineva care are grad de invaliditate dar poate scrie o carte sau lucra in IT sa piarda 
pensia. 
 
- Pensia de urmas - "acum daca sotul supravietuitor are 1.000 de lei pensie, sotul decedat are tot 
1.000 de lei, sotul supravietuitor are doua variante: poate opta sa primeasca 50% din pensia 
sotului decedat, dar renunta la pensia lui sau poate primi pensia proprie plus 25% din pensia 
sotului decedat. Pensionarii care deja au optat pot reopta". 
 
- Pensia minima: "Acum e o regula generala, cei care nu au stagiul minim de cotizare indiferent de 
vechime primesc la fel, ceea ce nu e in regula. Cei care intra in pensie din 2021 cu o vechime de 
minim 15 ani vor avea 45% din salariul minim brut pensie la care se adauga cate 1% din salariul 
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minim brut pentru fiecare an de munca. Pentru cei cu vechime intre 10 si 15 ani am pus 40%". 
 
- "Daca din calculul care ti se face pe cealalta categorie iti rezulta o pensie mai mare te duce 
acolo. Regula e foarte clara, se va opta pentru varianta cea mai buna pentru penionar". 
 
- Pensia minima practic va fi o indemnizatie sociala. In 2021 vor putea opta pensionarii care sunt 
deja in plata intre indemnizatia sociala si calculul pentru pensie pe contributivitate. Teoretic plecam 
de la ideea ca vor alege cea mai mare suma. O sa le dam toate informatiile, toate datele, isi va 
putea face simularea cum va creste fiecare. 
 
- Dragnea incearca sa induca ideea ca o crestere a inflatiei e buna pentru ca, odata cu ea, cres 
pensiile. "In 2021 pensiile vor fi deja mult mai mari, acel parametru va creste cu rata inflatiei, daca 
avem o rata..nu stiu, macar de 2-3%, va creste si pensia". 
 
Inflatia este indicatorul care arata cat au crescut preturile intr-o perioada de timp. Deci, cresterea 
pensiilor se va face doar daca vor creste preturile si nu va fi o crestere reala, avand in vedere ca 
nu va creste si puterea de cumparare (cu pensia marita, pensionarul nu va putea sa isi cumpere 
mai multe produse decat inainte de marire). 
 
- Conditiile speciale de munca - "E un intreg proces care se deruleaza, se va extinde numarul de 
categorii, vor fi stabilite prin hotarare de guvern". 
 
Pus sa dea un exemplu pentru cei care au lucrat in grupa I de munca, Dragnea a spus ca legea de 
fapt nu modifica nimic. 
 
- Dragnea explica formula de calcul, dupa care vine cu un exemplu concret: 
 
"Femeie medic, barbat medic, vorbim de cazuri concrete, pensii in plata acum. Au doi parametri 
identici, stagiu realizat, au muncit 37 de ani. Au 63 de puncte, in schimb stagiul complet, deci la ce 
se imparte? La doamna se imparte la 30 si ii da o pensie mai mare, la domnul se imparte la 35. Si 
atunci avem urmatoarele rezultate. In 2018, astazi, doamna medic are o pensie de 2.310 lei, va 
avea 2.657 in 2019, 3.728 in 2020, 2.933 daca n-ar intra in vigoare noua lege, cu noua lege va 
avea 4.725 de lei. Fata de 2016 e triplu". 
 
"Asta e calculul real? Ma scuzati ca va intrerup...", spune temator moderatorul. 
 
"Sa-i dea Dumnezeu sanatate si sa beneficieze de pensie", a raspuns Dragnea 
 
"Pai aceasta, lege domnule presedinte, va fi votata cu ambele maini", e replica moderaotului de la 
Romania Tv. 
 
Dragnea continua cu exemplul medicului barbat - "in 2018 are 1.980 de lei. In 2021 ar ajunge la 
3.373. Deci diferentele dintre ei se vor mentine daca nu intram in noua lege. Ce face noua lege? 
Nu o aduce in jos pe a doamnei, o ridica pe a domnului la 4.725 de lei. Este aritmetrica, nu este 
ceva complicat. Eu sunt curios, dupa ce se vor prezenta in continuare aceste date, ce vor mai 
inventa". 
 
"Eu sunt curioasa cine se va opune in Parlament si cum va recurge dezbaterea", insista de data 
aceasta moderatoarea, insa pe aceeasi linie. 
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- Cu aplicarea, in 2019 si in 2020 pensiile vor creste in baza punctului de pensie. In aceasta luna 
sa se discute serios sa vedem care sunt datele si pentru marirea punctului de pensie in fiecare an 
si pentru intrarea in vigoare efectiva a anoii legi. Trebuie sa calculam impactul. Chiar daca punem 
o luna doua in plus la marirea punctului de pensie, dar avand beneficiile noii legi... 
 
Acum Dragnea ii cearta pe cei doi moderatori despre emisiunile pe care le realizeaza, cerandu-le 
sa cheme specialisti si sa nu mai fie "harmalaie" in studiou. 
 
"Nu fac eu politica postului, dar invitati-i pe cei care stiu sa explice, pe cei care au inteles..", spune 
Dragnea. 
 
"De asta am apelat si au acceptat sa vina specialistii Casei de Pensii. Acum va fac o invitatie 
publica sa veniti la dezbateri saptamana viitoare", raspunde moderatorul. 
 
"Venim, dar sa treaca o saptamana, doua, trei pana cand oamenii citesc si inteleg mai bine. As 
vrea sa fie o dezbatere intens interactiva", raspunde Dragnea. 
 
Dragnea a avut comentarii si la adresa tehnologiei invechite folosite de post, remarcand ca pe 
vremuri erau mai atenti la astfel de lucruri. Moderatorii i-au raspuns ca tehnologia este aceeasi, 
insa el nu vede sa citeasca pentru ca a pus prea multe cifre pe ecran. 
 
De altfel, emisiunea pare ca a fost pregatita de Dragnea cu ceva timp inainte. El deja scrisese pe 
foile de pe tabla datele pe care le-a prezentat. 
 
- Dragnea revine la datele Legii Pensiilor si vorbeste de impactul bugetar. Sumele sunt foarte 
mari, dar Dragnea spune ca bugetul suporta fara probleme si nu vor fi crescute contributiile. 
 
"In 2016 pentru pensii s-au alocat 51,6 miliarde lei. In 2019, pentru a sustine cresterea 
punctului de pensie se vor aloca 75,5 miliarde lei. In 2020 vor fi alocate 92,2 miliarde de lei, 
iar in 2021, cu intrarea in vigoare a noii legi, 125,2 miliarde de lei. 
 
Acest efort bugetar poate fi sustinut fara probleme si incet-incet bugetul de pensii va fi completat 
100%. Nu o sa mai fie contributii doar datorate si neplatite. Nu se mareste nicio contributie, am 
spus-o de la inceput. Doar s-au transferat la angajati". 
 
- Intrebat daca pensia de la stat va putea fi cumulata cu pensia speciala, Dragnea a spus "din cate 
stiu eu, nu". 
 
- Intrebat daca pot fi schimbari radicale in proiectul de lege, Dragnea a spus, razand, "categoric, 
nu, doar daca apare ceva care poate imbunatati". 
 
- Deja anuntul ca vor trebui sa opteze pentru o varianta sau alta, romanii au inceput sa trimita 
mesaje la Romania Tv pentru a afla cand, unde, cu ce acte trebuie sa se prezinte. 
 
"Ce ii rog eu pe pensionari e sa se uite cu atentie la dezbateri, ca sa inteleaga", le-a transmis 
Liviu Dragnea. 
 
Dragnea spune ca Iohannis vrea sa dea jos Guvernul prin violente 
 
- Acum Dragnea sustine, fara sa spuna pe ce se bazeaza, ca presedintele Klaus Iohannis va 
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incerca sa blocheze aceasta lege, pentru ca "vrea sa dea jos Guvernul cu orice pret, chiar si prin 
violenta". 
 
- Moderatorii ii cer clarificari de cand va intra legea in vigoare, Dragnea spune ca nu mai vrea sa 
raspunda la intrebari pentru ca a stat deja destul in studiou. El spune, totusi ca e convins ca nu va 
veni alt guvern care sa renunte la proiectul legii pensiilor, pentru ca "optiunea va fi clara". 
 
- Dragnea are un mesaj si pentru cei care i-au transmis mesajul anti-PSD consacrat pe 
placuta de inmatriculare din Suedia: "Acel mesaj il folosesc pentru parintii lor, pentru 
bunicii lor, noi am facut aceste legi, da? Pana la urma fiecare cum isi asterne asa doarme". 
 
- Chiar daca spusese ca a stat deja prea mult, Dragnea s-a dus din nou la tabla si, cu o mana in 
sold, explica rectificarea bugetara si de ce au fost taiate fondurile Administratiei Prezidentiale. 
Mantionam ca, pe langa faptul ca Dragnea oficial nu are nicio atributie in Guvern, cifrele pe care le 
prezinta sunt de la Traian Basescu incoace si Cotroceniul are de organizat un summit, ceea ce nu 
era cazul in anii trecuti. 
 
Dragnea: In laboratoarele de la Cotroceni sunt facute toate aceste proteste. Acel laborator care da 
ordine la statul paralel 
 
- S-a ajuns la subiectul tipetelor la telefon, Dragnea sustinand ca Iohannis a tipat la Dancila. 
 
- "A inceput sa tipe la ea ca si-a depasit atributiile, ca asta e atributul lui. Si i-a spus domnule 
presedinte, nu e niciun premier interimar. S-a urmat modelul folosit si de Ponta, si de Grindeanu si 
de Tudose. Ceea ce nu se duce pe prevederea respectiva din Constitutie. De fapt supararea foarte 
mare era lagata de rectificare. 
 
Nu sunt magnetofon, va spun ce mi-a spus dna prim ministru. I-a spus ca nu o sa mai poata sa 
mearga in deplasari, la NATO, la Bruxelles si dna premier i-a spus ca s-a luat executia pe 6 luni la 
toate institutiile, trimiteti pe cine doriti la Darius Valcov sa discute cu documentele pe masa, dar nu 
exista niciun fel de piedica pentru Administratie sa antameze vreo cheltuiala pentru ca i s-au luat 
banii lichizi, dar au ramas creditele de angajament. 
 
Mai mult, dupa conferinta au introdus facturi de 20 si ceva de milioane de lei. De ce erau acele 
facturi la sertar? Ministerul de Finante trebuie sa faca un control la Administratia Prezidentiala, e 
obligatoriu". 
 
- Intrebat ce inseamna normalitate pentru Klaus Iohannis, raspunde: "Normalitatea pentru 
Iohannis e anormalitatea pentru toti oamenii de buna credinta. Normalitatea pentru Iohannis 
e sa dea acest guvern jos prin violenta. In laboratoarele de la Cotroceni sunt facute toate 
aceste proteste. Acel laborator care da ordine la statul paralele sigur pregateste ceva grav 
ca sa dea acest guvern jos". 
 
Filmuletul Romaniei Tv pentru protestul Diasporei l-a emotionat pe Dragnea 
 
- Dragnea e intrebat de protestul Diasporei, dupa ce cei de la Romania Tv prezinta un mesaj filmat 
intr-o biserica, pe o coloana sonora de muzica populara, in care se face apel la calm si "multa frica 
de Dumnezeu". 
 
- "Unii rataciti, platiti cu bani murdari de afara, folosindu-se de voi vor sa dea foc la tarisoara 
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noastra scumpa. Retrageti-va la casele voastre, nu fiti partasi la nelegiuirile lor, la distrugerea 
putinului pe care il mai avem", spune personajul din clipul Romaniei Tv, prezentat drept teolog. 
 
- "Este emotionant, nu va spun ca majoritatea zdrobitoare a romanilor au aceeasi parere, inteleg ca 
nu violenta e calea, vor sa nu mai fie abuzuri in Romania. Cum putem spera in drepturi 
fundamentale cand vedem ce s-a intamplat cu judecatorul Mustata?", spune Dragnea, fara nicio 
legatura cu subiectul. 
 
- Dragnea insinueza mai departe ca Mustata ar fi murit in urma unor "abuzuri". 
 
- "Aceste proteste ce fac? Vor sa apere statul paralel", mai spune Dragnea. 
 
- Intrebat ce le transmite protestatarilor din diaspora, Dragnea a spus: "Imi exprim speranta ca vor 
fi proteste pasnice, doar imi exprim aceasta speranta. Jandamrii va aduceti aminte ca au fost loviti, 
bruscati, raniti, cand doar si-au facut datoria fara sa provoace. Este un miting politic, Orban a spus 
ca merge, USR a zis ca merge. Nu vreau nici sa estimez, nici sa transmit mesaje". 
 
(Sursa: romaniatv.net) 
 
• Dumitru Costin (BNS): Discutăm de un impact uriaş asupra cheltuielilor publice 
Liderul Blocului Naţional Sindical, Dumitru Costin, a declarat la Digi24 că federaţia pe care o 
conduce nu a fost consultată la elaborarea proiectului legii pensiilor. 
El a spus că a avut acces la textul proiectului şi la expunerea de motive odată cu publicarea pe 
site-ul Ministerului Muncii. 
„Am avut acces cu aproape 100 de minute în urmă la acest text. Trebuie făcute analize, să vedem 
cifre, discutăm de un impact uriaş asupra cheltuielilor publice. 
Nu am fost consultaţi la elaborarea acestui proiect. 
Trebuia demult făcută această corecţie. 
Ne interesează şi elemente de natură legislativă, constituţională, cifrele şi impactul care contează”, 
a declarat Dumitru Costin. 
Dragnea: ANAF şi Casa de pensii trebuie să se modernizeze 
 
Preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, liderul PSD, susţine că ANAF şi Casa de pensii 
trebuie să se modernizeze. 
 
"Logistica, infrastructura şi softurile trebuie cumpărate. Ele oricum trebuiau cumpărate. Şi ANAF şi 
Casa de pensii trebuie să se modernizeze pentru că sunt ani de zile în care, din păcate, nu s-a 
făcut lucrul ăsta. Separat de asta, cu legea pensiilor sau fără legea pensiilor, noi trebuie să 
informatizăm administraţia publică. Trebuie să facem ca omul să nu mai fie nevoit să meargă la 
ghişee. E un proiect greu, ambiţios, dar îl vom duce şi pe ăsta la capăt", a afirmat joi seară 
Dragnea la România TV, unde a prezentat proiectul legii pensiilor lansat în dezbatere publică. 
Potrivit lui Dragnea, efortul bugetar pentru susţinerea pensiilor în acord cu noul proiect de 
lege poate fi susţinut. 
 
"În ceea ce priveşte impactul, în 2016 pentru pensii s-au alocat 51,6 miliarde lei. În 2019, pentru a 
susţine creşterea punctului de pensie, se vor aloca 75,5 miliarde lei. (...) În 2020 - 92,2 miliarde de 
lei, iar în 2021, cu intrarea în vigoare a noii legi - 125,2 miliarde lei. Acestea sunt fondurile care 
trebuie alocate în bugetul de pensii pentru a se plăti pensiile în 2019, 2020. (...) Nu putem să ieşim 
cu o lege a pensiilor fără să calculăm impactul şi fără să vedem dacă acest efort bugetar poate să 
fie susţinut. Poate  
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(Sursa: Digi 24) 
 
• Dragnea: Iohannis e în stare de orice ca să dea guvernul jos, chiar şi prin violenţă/ Când ar 
putea fi făcut anunţul coaliţiei PSD-ALDE privind candidatul la prezidenţiale 
Liderul PSD, Liviu Dragnea, a declarat, joi seara, că preşedintele Klaus Iohannis este în stare să 
facă „orice împotriva acestui Guvern, acestei Coaliţii, să facă ceva în această toamnă, să dea 
Guvernul jos, chiar şi prin violenţă”, pentru ca legea pensiilor să nu intre în vigoare. Dragnea a 
spus şi când va fi făcut, probabil, anunţul privind un eventual candidat unic al coaliţiei de guvernare 
PSD-ALDE la alegerile prezidenţiale. 
”Eu sunt convins că Iohannis ar putea să o blocheze (noua lege a pensiilor –n.r.). Sunt absolut 
convins. (...) El mai ştie ceva - că noi ceea ce prezentăm chiar facem şi românii simt. Au început să 
simtă şi o să simtă din ce în ce mai mult, şi părerea mea este că este în stare de orice împotriva 
acestui Guvern, acestei Coaliţii, să facă ceva în această toamnă, să dea Guvernul jos chiar şi prin 
violenţă, pentru că această lege (a pensiilor - n.r.) să nu intre în vigoare”, a declarat Liviu Dragnea 
la România TV. 
El a reamintit de anunţul liderului PNL, Ludovic Orban, care a spus că dacă liberalii vin ajung la 
guvernare vor bloca aplicarea legii salarizării ”pentru ca românii să nu aibă venituri mai mari, 
pentru ca resursele României să nu fie folosite şi pentru români”. 
”A întors înapoi la Parlament legea offshore. De ce? Eraau nemulţumiţi prietenii lui? Din moment 
ce blochezi orice lege bună, o ataci la CCR pe rând tu, partidele care sunt vasale, o întorci la 
Parlament, faci presiuni la CCR să nu se adopte legile, e clar că nu te gândeşti că primul plan al lui 
Iohannis e al doilea mandat, adică mai vrea un mandat al nimicului şi primul mandat este tot al 
nimicului”, a adăugat liderul PSD. 
Când ar putea fi făcut anunţul PSD-ALDE privind candidatul la prezidenţiale 
Dragnea a declarat că anunţul privind un eventual candidat unic al coaliţiei de guvernare PSD-
ALDE la alegerile prezidenţiale va fi făcut „probabil în 2019". 
Întrebat când se va cunoaşte dacă PSD - ALDE vor avea un candidat unic la alegerile 
prezidenţiale, Liviu Dragnea a răspuns, joi seară, la România TV: „În 2019 probabil vom anunţa". 
Secretarul general adjunct al PSD, Codrin Ştefănescu, a anunţat miercuri seara că liderii PSD şi 
ALDE vor anunţa pe 15 octombrie 2018 dacă vor avea candidaţi separaţi la alegerile prezidenţiale 
sau dacă cele două partide vor avea un candidat comun ”care va lua totul din primul tur”. 
”Vor fi două variante pe care mergem şi vom face un raport pe data de 15 octombrie. Varianta 
<PSD candidat>, <ALDE candidat> şi varianta <PSD+ALDE - candidat la comun>. (...) În 
momentul de faţă facem analize foarte serioase la nivelul fiecărei organizaţii fiecărei localităţi, 
fiecărui oraş. Noi pe 15 octombrie vom avea un rezultat final dacă varianta candidaţi separaţi e mai 
bună şi în finală unul dintre candidaţi dă voturile celuilalt sau candidat comun, care va lua totul din 
primul tur”, a declarat la România TV secretarul general adjunct al PSD, Codrin Ştefănescu. 
Preşedinţii organizaţiilor judeţene PSD, consultaţi miercuri de MEDIAFAX, nu au exclus varianta ca 
social-democraţii să susţină la alegerile prezidenţiale un candidat care nu este membru de partid, 
însă doar în anumite condiţii. 
Preşedintele PSD a anunţat, pe 22 iulie, că PSD şi ALDE ar putea avea un candidat unic la 
alegerile prezidenţiale, candidat care ar putea fi de la PSD sau de la ALDE, Liviu Dragnea 
precizând că analiza a început deja, separat, în cadrul celor două formaţiuni. „Candidatul (la 
alegerile prezidenţiale -n.r.) va fi desemnat după o analiză foarte serioasă şi riguroasă, şi nu pe 
orgolii. Şi este posibil candidat unic. Am vorbit cu domnul Tăriceanu şi am convenit că orice 
variantă este deschisă, însă o s-o pitrocim foarte bine şi vom vedea care e varianta cu cea mai 
mare şansă de reuşită. Va fi o decizie raţională, nu bazată pe orgolii, pe dorinţe găunoase, ci pe 
dorinţa de câştig. Pentru noi e important ca Alianţa PSD-ALDE să câştige prezidenţialele. Ori va 
avea candidat propriu. Lăsăm această variantă deschisă în analiză, poate să fie de la PSD, poate 
să fie de la ALDE”, a declarat Liviu Dragnea, la România Tv. 
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Liderul PSD a mai spus că analiza a început deja, fiind posibil şi un anunţ până la finalul anului. 
„Sunt analize complexe care se fac şi o s-o terminăm spre sfârşitul anului, la toamnă. E posibil (să 
facem şi anunţul – n.r.). Facem separat (analiza – n.r.). Este inclusă în această analiză 
(prezidenţiale şi europarlamentare - n.r.)”, a completat Liviu Dragnea. 
Preşedintele ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, a declarat marţi seară, la Antena 3, că o 
candidatură a sa la alegerile prezidenţiale din 2019 nu este un lucru de care să se sperie şi că de 
foarte multe ori stă şi se întreabă cum ar face el mandatul de preşedinte şi ce ar trebui să facă 
pentru România. 
Întrebat dacă îşi doreşte să candideze la prezidenţiale, Tăriceanu a răspuns că este un lucru care 
îl preocupă. 
„Nu aş spune că e un lucru de care să mă sperii, dar nici nu sunt în momentul acesta mânat de o 
ambiţie nemăsurată. Niciodată în politică eu nu am procedat în felul acesta. Cred că cei care au 
ambiţii, aşa, necontrolate şi nemăsurate până la urmă ajung să facă greşeli. Am fost premier şi 
poate un pas mai sus, altul nu mai există, ar fi funcţia prezidenţială, ceea ce nu este un lucru care 
să spun că nu mă preocupă. De foarte multe ori stau şi mă întreb cum ar trebui să fie mandatul de 
preşedinte, cum aş face eu mandatul de preşedinte, ce ar trebui să fac pentru România, pentru că 
până în prezent eu văd o mare diferenţă între cum e descris în Constituţie rolul preşedintelui şi ce 
se întâmplă în realitate", a declarat Tăriceanu, marţi seară, la Antena 3. 
(Sursa: romaniatv.net) 
 
 
• Rectorul SNSPA despre ordonanţa privind cercetarea: E greşită pe fond, în opoziţie cu ce 
se întâmplă azi în Europa şi în lume 
 
Rectorul SNSPA, Remus Pricopie, consideră că propunerea de act normativ privind cercetarea 
este "greşită pe fond, ca principiu de gândire a unui sistem naţional de cercetare, în opoziţie cu 
ceea ce se întâmplă azi în Europa şi în lume". 
 
"Această propunere de act normativ a existat şi în timpul mandatului meu. Nu am susţinut-o 
deoarece este greşită pe fond, ca principiu de gândire a unui sistem naţional de cercetare, în 
opoziţie cu ceea ce se întâmplă azi în Europa şi în lume", a scris Pricopie, joi, pe pagina sa de 
Facebook. 
 
În opinia sa, "nu este bine" ca în luna august să se schimbe "legea fundamentală a cercetării din 
România", prin ordonanţă, fără "o consultare serioasă". 
 
"Îi sugerez domnului Nicolae Burnete, ministrul Cercetării, un profesionist al învăţământului 
superior, pe care l-am avut în echipă în perioada mandatului meu de ministru, să verifice cine a 
redactat acest proiect de ordonanţă. Dacă va investiga acest lucru, cu siguranţă "se va face 
lumină" şi va înţelege imediat ale cui interese poartă documentul respectiv. Din păcate, nu pe cele 
ale cercetării româneşti", a afirmat rectorul SNSPA. 
 
Preşedintele Klaus Iohannis a avertizat luni că cercetarea din România riscă să regreseze la 
nivelul anilor '90 din cauza intenţiei Guvernului de a adopta ordonanţa privind activitatea de 
cercetare-dezvoltare şi inovare, publicată pe site-ul Ministerului Cercetării şi Inovării. 
 
În replică, reprezentanţii MCI au susţinut că au luat act cu surprindere de "avertismentul" public 
lansat de şeful statului şi au precizat că se "încearcă o dezinformare". 
 
Potrivit MCI, în propunerea de act normativ s-a statuat că orice formă de finanţare se face în 
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sistem competiţional, orice propunere de program/proiect fiind evaluată şi ierarhizată. Mai mult, 
după cum au arătat reprezentanţii MCI, neadoptarea actului normativ va conduce ca, la sfârşitul 
anului 2018, Ministerul Cercetării să nu mai poată deschide o nouă competiţie pentru Programul 
Nucleu, făcând ca în 2019 şi în următorii ani acest instrument de finanţare să nu mai fie funcţional.  
(Sursa: Agerpres) 
• Ministrul Mediului a emis ordine sa fie ucisi ursi si asteapta si alte cereri: Avem la 
dispozitie cota de 60 de bucati 
 
Ministrul Mediului, Gratiela Leocadia Gavrilescu, a declarat joi, in localitatea Stejaru, ca a emis 
ordinele de ministru pentru uciderea a doi ursi si relocarea altor cinci, din Tusnad, ca urmare a 
atacurilor inregistrate asupra unor oameni sau la gospodariile din zona. 
 
"Este, intr-adevar, o problema continua cu atacul ursului, fie direct la om, si am vazut ce s-a 
intamplat saptamana aceasta cu cei doi pompieri, fie la gospodariile oamenilor, fie ca se plimba 
ursul pentru ca noi, deseurile pe care le producem le lasam pe unde nu trebuie in urma iesirii la 
picnic. Am primit 11 solicitari de la Tusnad. 
 
Din momentul in care am primit solicitarile am analizat imediat dosarele trimise de comisia care, 
conform ordinului de ministru dat anul trecut, s-a intalnit. Am emis deja ordin de ministru pentru 
doua recoltari si pentru cinci dintre ursoaicele care aveau pui am dat ordin de derogare prin 
relocare", a declarat Gratiela Gavrilescu. 
 
Ea a adaugat ca documentele pentru celelalte spete urmau sa fie trimise de autoritati la minister, 
pana cel tarziu joi la ora 16:00, astfel incat sa poata fi emise si celelalte ordine. 
 
"Avem in continuare la dispozitia ministerului cota de interventie de 60 de bucati, fie cota de 
derogare prin relocare, fie prin recoltare, in functie de ceea ce s-a intamplat in zona respectiva. La 
sfarsitul deplasarilor din saptamana aceasta, sambata voi ajunge si la Tusnad. 
 
In toate zonele in care atacul ursului la om sau la gospodarii este facut si autoritatile au cerut prin 
depunere de documente ordin de relocare, in cel mai scurt timp Directia de Biodiversitate mi-a 
propus ordinul de relocare. La noi in sertare nu stau documente. Raspundem imediat pentru ca nu 
vreau sa se intample sau sa se inrautateasca situatia", a precizat Gavrilescu. 
 
Presedintele Organizatiei Patronale a Turismului Balnear din Romania (OPTBR), Nicu Radulescu, 
si-a exprimat luni ingrijorarea fata de inmultirea ursilor care vin in Baile Tusnad, sustinand ca exista 
riscul ca, din acest motiv, turistii sa inceapa sa ocoleasca zona. 
 
Acesta considera ca Ministerul Mediului trebuie sa gaseasca solutia cea mai buna pentru a putea 
scapa de amenintarea ursilor, "intr-o statiune in care s-au facut multe eforturi investitionale" si unde 
numarul turistilor e mare. 
 
Patru barbati au fost raniti de ursi la Baile Tusnad, in ultima perioada, ultimul caz fiind inregistrat 
duminica trecuta, cand doi tineri au ajuns la spital dupa ce au fost atacati de o ursoiaca. Oamenii 
spun ca si in cursul zilei de duminica ursii au intrat intr-o pensiune, un magazin alimentar si in 
curtea unui localnic. De asemenea, saptamana trecuta, un urs a intrat intr-un centru de plasament 
din Baile Tusnad, unde se aflau peste 50 de copii, a spart o usa si a mancat inghetata si legume 
congelate dintr-o lada frigorifica. 
 
(Sursa: ziare.com) 
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• Pesta porcina se extinde alarmant! Sacrificarile de animale ar putea incepe, curand, in alte 
5 judete 
 
Potrivit Comisiei Europene, prezenta pestei porcine africane s-a confirmat in alte 5 judete din 
Romania. Boala se extinde atat de repede, in tara, incat chiar medicii veterinari au ajuns sa-i 
sfatuiasca pe gospodari sa isi vanda din timp animalele, ca sa nu si le vada masacrate si aruncate 
in gropi comune, la marginea localitatilor. 
 
Potrivit estimarilor Comisiei Europene, pesta porcina africana - confirmata deja in 8 judete din tara - 
urma sa se extinda in alte 5 judete, pana la finele lunii august, potrivit Liberatea.ro. Problema, 
sustin jurnalistii publicatiei, este ca, cel mai probabil, boala s-a extins mai repede decat se asteptau 
specialistii. 
 
In concluzie, datele Comisiei Europene sugereaza faptul ca numarul judetelor afectate de pesta 
porcina africana a crescut deja la 13, cu trei saptamani mai devreme decat se asteptau expertii in 
domeniu. 
 
Astfel, daca pana acum boala era confirmata in opt judete (adica Satu Mare, Bihor, Salaj, Tulcea, 
Constanta, Ialomita, Braila si Galati), acum ea ar ar fi ajuns si in Bacau, Buzau, Vaslui, Vrancea si 
Calarasi. 
 
Surse din cadrul ANSVSA au declarat pentru Ziare.com ca datele in baza carora se intocmeste 
harta ar fi, de fapt, trimise de expertii romani catre Comisia Europeana. In aceste conditii, nu putem 
decat sa ne intrebam: de ce nu comunica ANSVSA si in tara, in timp real, aceste date privind 
evolutia epidemiei de pesta porcina africana? 
 
Asa cum Ziare.com va informa deja, situatia este atat de grava incat chiar si veterinarii ii sfatuiesc 
pe oameni sa isi vanda porcii, ca sa nu si-i vada mai tarziu ucisi si aruncati de-a valma, in gropi 
comune, la margini de localitati. 
 
(Sursa: ziare.com) 
 
 
• MS despre West Niles: Autorităţile locale să intensifice măsurile de dezinsecţie 
Ministerul Sănătății recomandă autorităţilor locale să intensifice măsurile de dezinsecție pentru a 
preveni răspândirea infecţiei cu virus West Nile. Recomandarea vine după ce un bărbat de 79 de 
ani din Galaţi a murit din cauza virusului West Nile. 
Cazurile de meningite / meningo-encefalite cu virus West Nile depistate și înregistrate în România 
sunt sporadice și în momentul de față nu există riscul unei epidemii, arată Ministerul Sănătăţii. 
”Conform datelor furnizate Ministerului Sănătăţii de către Centrul Naţional de Supraveghere şi 
Control a Bolilor Transmisibile, de la începutul supravegherii, în data de 2 mai 2018 și până în 
prezent au fost înregistrate 23 cazuri de meningite/meningo-encefalite datorate infecției cu virus 
West Nile și un deces, în cazul unui pacient în vârstă de 79 de ani care avea comorbidități. 
Ministerul Sănătății recomandă autorităţilor administratiei publice locale să intensifice măsurile de 
dezinsecție în localităţi pentru a preveni răspândirea infecţiei cu virus West Nile”, se arată într-o 
informarea transmisă de MS către Mediafax. 
Potrivit acesteia, circa 80 la sută din persoanele infectate nu prezintă simptome, însă în cazul în 
care apar febră, durere de cap intensă, dureri musculare, vărsături sau erupţii cutanate, oamenii 
sunt sfătuiți să se prezinte la cel mai apropiat cabinet medical. 

https://www.libertatea.ro/ultima-ora/breaking-news-e-jale-pesta-porcina-e-in-13-judete-ale-romaniei-dupa-cum-arata-harta-comisiei-europene-mai-repede-cu-3-saptamani-2358428
http://www.ziare.com/economie/pesta-porcina/cum-se-plimba-porcii-prin-tara-in-plina-epidemie-de-pesta-se-vand-pe-internet-chiar-de-langa-focar-si-nimeni-nu-verifica-transporturile-1524890
http://www.ziare.com/economie/pesta-porcina/cum-se-plimba-porcii-prin-tara-in-plina-epidemie-de-pesta-se-vand-pe-internet-chiar-de-langa-focar-si-nimeni-nu-verifica-transporturile-1524890
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”În cazurile severe, complicate, care afectează cel mai frecvent persoanele peste 60 de ani cu 
afecțiuni cronice (cancer, diabet, hipertensiune, boală renală cronică), pot să apară şi alte 
simptome: rigiditate a gâtului, sensibilitate crescută la lumină, convulsii, frisoane, oboseală cronică, 
slăbiciune musculară”, arată aceeaşi sursă. 
Ministerul Sănătăţii recomandă populației evitarea expunerii la ţânţari, îmbrăcăminte cu mâneci 
lungi şi pantaloni lungi, utilizarea substanţelor repelente de ţânţari, montarea de plase la ferestrele 
locuinţelor pentru a împiedica pătrunderea ţânţarilor, limitarea deplasărilor în zoner cu multă 
vegetaţie şi umiditate ridicată (parcuri, păduri, ape stătătoare etc.), asigurarea măsurilor de 
desecare a bălţirilor de apă din jurul gospodăriilor şi îndepărtarea recipientelor/obiectelor care 
favorizează acumularea apei și a gunoiului menajer. 
Nu există vaccin sau tratament antiviral specific. 
Un bărbat de 79 de ani din Galaţi a murit din cauza virusului West Nile. 
Potrivit Centrului Naţional de Supraveghere şi Control al Bolilor Transmisibile, în sezonul 2018, în 
perioada 2 mai -8 august s-au înregistrat 23 cazuri de infecţie cu virusul West Nile, dintre care 11 
cazuri în săptămâna 1-8 august. Cinci cazuri au fost înregistrate în judeţul Dolj, câte 4 în Olt şi Iaşi, 
câte 2 în Brăila şi Ilfov şi câte un caz în Bihor, Bacău, Galaţi, Vrancea, Teleorman şi Bucureşti. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
• Ziua mitingului românilor din diaspora. Jandarmeria s-a pregătit pentru o participare 
masivă 
Este ziua marelui miting organizat de diaspora în Piața Victoriei din Capitală. Primele convoaie cu 
români din străinătate au intrat în țară miercuri seara, prin vama Borș, iar joi a fost instalat deja un 
prim cort în fața guvernului. Pe traseul spre București, coloanele de manifestanți au fost 
întâmpinate cu steaguri, aplauze și scandări anti-PSD. Jandarmeria a avertizat că nu vor fi tolerate 
"manifestările provocatoare". Premierul și ministrul Justiției sunt în concediu. 
Zeci de mii de români au ajuns deja în țară pentru marele miting al diasporei. 
Protestul anti-PSD nu are organizatori oficiali, dar a fost inițiat de mai multe asociații și platforme 
civice, care au notificat Primăria Capitalei cu mai multe săptămâni în urmă. 
Mobilizarea s-a făcut în cea mai mare parte pe rețelele de socializare, pe care s-au postat multe 
mesaje despre protest şi despre nemulţumirile faţă de politicile PSD-ALDE. 
Jandarmii se așteaptă la o participare masivă, aşa că au suplimentat efectivele mobilizate în Piața 
Victoriei cu forțe de ordine aduse din județele limitrofe Bucureștiului. Traficul ar putea fi blocat pe 
anumite străzi din zonă. 
Jandarmeria îi îndeamnă pe participanții la miting să se delimiteze de eventuali provocatori. 
În ultimele zile au apărut şi mesaje mesaje care îndeamnă la violente, mesaje de care participanții 
la miting s-au delimitat însă. 
Protestul anunțat în Piața Victoriei a ajuns și în presa internațională. 
"Românii din diaspora se întorc acasă înainte de protestul antiguvernamental", titrează Associated 
Press, iar textul a fost preluat de ABC News, New York Times şi The Washington Post. 
"De când social-democraţii au câştigat alegerile în 2016, românii au protestat de mai multe ori faţă 
de măsurile luate de Guvern de a impune legi care ar slăbi lupta anticorupţie", scriu jurnaliștii. Ei 
amintesc și de condamnarea lui Liviu Dragnea în dosarul angajărilor fictive. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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